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BRMG-KSiLP. V.0012.6.2013 

 
 

 

PROTOKÓŁ  NR 33-6/2013 

z posiedzenia  
Komisji  Samorządu i Ładu Publicznego  Rady Miasta Gdańska, 

 które  odbyło  się  10 kwietnia  2013r.  

 
 

 
Marcin Skwierawski –Przewodniczący  Komisji  - godz. 16,10 
Jest mi przykro za zaistniałą  sytuację, która  wg mnie nie powinna się powtarzać i nie za 
bardzo mogę  deklarować, Ŝe  to  się  nie powtórzy. Natomiast sytuacja jest bardzo 
niekomfortowa zwłaszcza  dla  przewodniczącego Komisji, który odpowiada za organizację 
pracy. Są róŜne przypadki, ale  trochę dziwne,  Ŝe  zdarzają się  one  u tych samych osób  i 
my  z takimi przypadłościami musimy  się zmierzyć.   
Witam Państwa. Na dzisiejszej Komisji chciałem poruszyć dwie  kwestie. Oprócz  kwestii 
bieŜących w pierwszym  punkcie  zaprosiliśmy przedstawicieli Komendy Miejskiej Policji na  
takie nasze coroczne spotkanie. Zdajemy  sobie  sprawę, Ŝe Policja ma swoją  autonomię,  
natomiast dla podtrzymania dobrosąsiedzkiej współpracy, więzi oraz  jakby potwierdzenia  
tego, Ŝe  Miasto  Gdańsk w minimalnym, ale w  jakimś  stopniu  Państwa  wspiera.  
W kolejnej części  chcielibyśmy omówić  kwestie  wykonania budŜetu i  z tego  względu 
mamy na sali  liczną rzeszę  przedstawicieli Urzędu. Z mojego  doświadczenia urzędniczego 
wiem, Ŝe  jako samorządowcy  jesteśmy  obarczeni  tyloma  róŜnymi paragrafami, Ŝe tutaj 
raczej nie ma się czego  doszukiwać, ale  wykonujemy  obowiązki na nas  nałoŜone ustawą 
o samorządzie gminnym oraz innymi aktami prawnymi. 
Myślę, Ŝe na początku poprosimy przedstawicieli Komendy Miejskiej Policji o kilka 
informacji na temat  swoich planowanych  działań, co robicie ewentualnie, oczekiwania  
względem nas, jakie zamierzenia. Często  te oczekiwania  są bardzo  wymierne  i nawet 
policzalne.  
 

Informacja na temat  planowanej działalności Policji w  Gdańsku 

wysłuchana przed oficjalnym otwarciem  obrad Komisji. 
– pkt.  1 planowanego porządku  

 

Waldemar Szulc – zastępca  Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku powiedział 
między innymi: 
Policja i  praca  policji  postrzegana  jest przez  pryzmat  bezpieczeństwa. Same liczby i 
cyfry  tego  nie przedstawią. Natomiast samo badanie Eurostat-u  w 2012r. wykazało, Ŝe 
turyści  w Gdańsku  czują się  niemal w   100%  bardzo bezpiecznie lub bezpiecznie. Nie 
było ani jednego  głosu mówiącego, Ŝe  czują  się niebezpiecznie. Poza  tym  w  2012r. na 
Ŝyczenie pana Prezydenta  były przeprowadzone  badania przez  Uniwersytet Gdański i  
problem bezpieczeństwa  tam nie zaistniał. 
Mówiąc  o planach  w  tym  roku,  to cięŜko nie odnieść  się do roku  2012, bo patrząc   
przez  pryzmat  2012r, będziemy mogli spojrzeć na  2013r.  Nasza praca bardzo mocno 
zdominowana jest przez imprezy, jakie odbywają się w Gdańsku. 
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W  2012r.  zabezpieczaliśmy 131 imprez  masowych, 70 protestów i 12  zabezpieczeń VIP-
owskich, co  generowało pracę ponad  18 tysięcy  policjantów.  
EURO 2012  się skończyło i nie będę o tym mówił, natomiast  to w jaki sposób  Gdańsk 
przedstawił  się na tej imprezie  spowodował między innymi to, Ŝe  w tym  roku z kolei 
mamy Mistrzostwa Europy w siatkówce, w przyszłym roku mistrzostwa świata, w  
następnym  roku w  koszykówce, więc te imprezy  będą  generowały przede wszystkim 
naszą  pracę.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Panie Komendancie,  na pewno jakieś  utrudnienia czy problemy generują takie obiekty  
jak PGE Arena i ERGO Arena - czy odnotowujecie Państwo moŜe nie protesty mieszkańców, 
ale  utrudnienia związane  z odbywającymi się tam imprezami masowymi.  
Czy ERGO Arena  wpływa znacząco na  utrudnienia i na komfort Ŝycia mieszkańców z 
punktu widzenia  bezpieczeństwa publicznego– parkowanie po całej  dzielnicy, czy są 
jakieś kradzieŜe, rozboje  itd.?  
 

Waldemar Szulc – zastępca  Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku 

Takie problemy przy takich obiektach się zdarzają, ale, jeśli chodzi o PGE Arena to myślę, 
Ŝe udało nam się „nauczyć” bardziej, Ŝe na imprezy masowe przyjeŜdŜa się miejską 
komunikacją. To samo chcemy uczynić, jeŜeli chodzi o ERGO Arenę i wówczas  ten problem  
zostanie rozwiązany. Pracujemy nad tym w zespołach i obecny tutaj dyrektor Bukontt 
moŜe  to przedstawić, włączył  się w  to  równieŜ prezydent  Bojanowski i właściwie  tym 
kieruje. Naszym zadaniem jest zmierzanie do tego, aby wskazać, Ŝe najlepszym 
rozwiązaniem jest  korzystanie z komunikacji miejskiej.   
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Ale  czy te  problemy  fizycznie występują?  
 

Waldemar Szulc – zastępca  Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku 

Tak, ale są to kwestie  sporadyczne  związane z największymi imprezami, których nie ma 
aŜ tak duŜo. Wówczas, kiedy  obiekt  jest zapełniony maksymalnie, 12  tysięcy osób,  
wtedy te  utrudnienia  występują  rzeczywiście, ale ilość policjantów i zastosowane środki  
techniczne szybko to rozładowują.    
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
A jakie to są utrudnienia –cała śabianka jest  załadowana  samochodami, które  parkowane 
są  gdzie popadnie.  
 

Waldemar Szulc – zastępca  Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku 

Faktycznie są wykroczenia  związane  z niewłaściwym parkowaniem, ale  razem ze StraŜą 
Miejską podejmujemy działania  i ten problem  zmniejsza  się. Nie  jest  rozwiązany  do 
końca, ale się zmniejsza.  
  
Tadeusz Bukontt – Dyrektor  Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego  

Wczoraj było spotkanie Prezydenta Sopotu z Zastępcą Prezydent panem Bojanowskim i 
przekazaliśmy tzw.  dobre  rady – ze stadionu  piłkarskiego  do hali ERGO Arena. Na  10 
tysięcy kibiców  na halę sportową, 2 tysiące osób przyjeŜdŜa samochodami, a jest tam  
tysiąc miejsc. Tyle samo samochodami przyjeŜdŜa, kiedy jest 40 tysięcy kibiców na 
stadionie piłkarskim a reszta  przemieszcza się komunikacja miejską.  
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W przypadku Ergo Areny, problem jest w tym, Ŝe nie ma gdzie „utknąć’ tych półtora 
tysiąca samochodów. Po to została  zrobiona Droga Zielona, Ŝeby wszyscy nią jeździli. I 
wspólnie  z policją  sopocką moŜemy nauczyć tego zakazami i nakazami.  
 

Waldemar Szulc – zastępca  Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku 

My generalnie nie mamy większego wpływu na operatora, na proste rzeczy. Próbujemy 
tłumaczyć, aby  zapłatę za  parking  kasować  po imprezie  a nie przed, co by  pozwoliło 
uniknąć  korków.   
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Nie jestem  stałym gościem wszystkich imprez, ale pewnie  chodzi  o imprezy, na które 
przyjeŜdŜa 10 tysięcy  osób. Powiem  szczerze, ja tam tak duŜych  problemów  nie widzę.  
Z mojego  doświadczenia  20 minut po meczu  drogi są przepustowe. I jest  kwestia  pół 
godziny przed meczem.   
 

Tadeusz Bukontt – Dyrektor  Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego  

śabianka jest śabianką, zawsze  będą ze wszystkiego niezadowoleni. Niestety, taka jest 
prawda. Wtedy, kiedy była  rozmowa, Ŝe ul. Gospody  będzie dwukierunkową  ulicą i 
rozwiązałaby całkiem wszystkie problemy, teŜ protestowali. I dzisiaj nie jest, i teŜ 
protestują.    
 

Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca  Komisji 

Odchodząc od problemów komunikacyjno-parkingowych, chciałabym zapytać, jakie 
największe problemy ma policja w  2013r. w Gdańsku i w czym jako miasto moglibyśmy 
pomóc.  
 

Waldemar Szulc – zastępca  Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku 

Mamy problemy z  wakatami i ten problem trochę  narasta. Na  chwilę obecną w Gdańsku  
nie mamy w słuŜbie ok.140 policjantów na  stan  ogólny  1320 (?). Mamy  równieŜ bardzo 
młodą kadrę, bo ponad 200 policjantów słuŜy dopiero po 2-3 lata. Funkcjonariuszy 
najbardziej doświadczonych ubywa i w tej chwili nie ma kto ich uczyć.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Temat – reorganizacja komisariatów. 
 

Waldemar Szulc – zastępca  Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku 

Nie słyszałem, aby były takie plany.  
 

Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego  

Mieliśmy w planie budowę Komisariatu Śródmieście. Miasto dało działkę i wszystko było na  
dobrej drodze. Zmienił się Minister Spraw Wewnętrznych, podzielono ministerstwo na 
MSWiA  i odebrano komendantowi  głównemu władzę  w   dysponowaniu  środkami na 
budowę komisariatów. Teraz buduje minister Spraw Wewnętrznych w programie 
standaryzacji i modernizacji komisariatów.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Czy  ktoś  z radnych ma jeszcze jakieś pytania do pana Komendanta? 
 

Po krótkiej luźnej  dyskusji   przewodniczący Komisji podziękował  przedstawicielom  

Policji  za  udział  w posiedzeniu i  zapraszał  na  kolejne  posiedzenia.  
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Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Szanowni Państwo, moŜe  teraz  trochę  formalności. 
Otwieram posiedzenie Komisji, otrzymaliście  Państwo porządek posiedzenia,  który  

stanowi załącznik nr 3  do protokołu, którego punkt  1  Informacja na temat  planowanej 

działalności Policji w  Gdańsku  został  przed  chwilą wyczerpany.  
Punkt   2  porządku  - nie zaistniał, bo nie wpłynęły do Komisji  Ŝadne  projekty uchwał. 
Pozostaje planowany punkt   3  i 4, które  analogicznie  stają  się punktami 2 i 3.  

Kto z Państwa  radnych jest za  tak przedstawionym porządkiem obrad?.   
Za  6 głosów – jednogłośnie: 

1. Informacja na temat  planowanej działalności Policji w  Gdańsku. 
 

2. Analiza sprawozdania z  wykonania  budŜetu   Miasta Gdańska za  rok 2012  w  

zakresie  działania Komisji: 

1) Biuro Rady Miasta  Gdańska, 
2) Kancelaria Prezydenta 
3) Wydział  Kadr  i Organizacji, 
4) Wydział  Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego, 
5) StraŜy Miejskiej w Gdańsku 

 

3. Sprawy bieŜące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 
Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło  7 (siedmiu) czyli było 
quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Obecni: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 
protokołu. 
Lista   pozostałych osób  obecnych na posiedzeniu  stanowi załącznik nr 2  do niniejszego 
protokołu.   
 
 

PUNKT  2 

Analiza sprawozdania z  wykonania  budŜetu   Miasta Gdańska za  rok 2012  w  

zakresie  działania Komisji: 
1) Biuro Rady Miasta  Gdańska, 
2) Kancelaria Prezydenta 
3) Wydział  Kadr  i Organizacji, 
4) Wydział Bezpieczeństwa i  Zarządzania Kryzysowego, 
5) StraŜy Miejskiej w Gdańsku 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Witam wszystkich bardzo serdecznie. Myślę, Ŝe tradycyjnie Pani Dyrektor Wydziału  
Finansowego powie nam parę słów a następnie  będziemy omawiać  kaŜdy  z wydziałów, 
jakie wymieniono w porządku  obrad tj.  w zakresie  działania Komisji. 
 

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału  Finansowego powiedziała  między innymi: 
BudŜet zeszłoroczny  po  stronie  dochodów  zamknął  się kwotą na poziomie 2.933.912 tys. 
zł, co stanowi 99,4% planu,   a  po stronie  wydatków  kwotą  2.970.739 tys. zł, co stanowi  
94,9% planu.  Deficyt  ukształtował  się na poziomie 36.827 tys. zł.  
Na dochody  składają  się wpływy między innymi z tytułu: 
• wpływów z podatków i opłat  lokalnych  358 mln zł, tj. 105% planowanych, 
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• udziałów  w podatkach  605 mln zł, 51% planu, 
• dochody z mienia komunalnego na poziomie  206 mln zł, 
• subwencji  418 mln zł.  
Wśród głównych źródeł wydatków to transport i łączność – 1.162 mln zł, oświata i 
wychowanie z wydatkami na poziomie  687 mln zł.  
Wydatki inwestycyjne  w roku 2012 zamknęły  się kwotą 1.180 mln zł i jest  to 39,7% 
ogółem  wydatków. Największe  wydatki inwestycyjne  to wydatki strukturalne, drogowe: 
trasa Słowackiego – 404 mln zł, Trasa Sucharskiego – 247 mln zł, kompleksowe  
zabezpieczenie przeciwpowodziowe śuław – 98 mln zł.  
W związku  z takim układem  realizacji  wydatków i kosztów obsługi  długu na koniec  roku  
dług nominalny  do  dochodów ogółem  wyniósł 41,8%  przy  60% dopuszczalnych a koszt 
obsługi  wyniósł 4,5% przy  15%, czyli tak naprawdę   wszystkie  wskaźniki zostały 
zachowane   i jeszcze  z niemałym bezpieczeństwem. Dziękuję. 
 
Aleksandra  Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca  Komisji 
Czy moglibyśmy  otrzymać  e-mailowo skróconą prezentację wykonania budŜetu.  
 

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału  Finansowego 
Prezentacja  to tylko  dane  ogólne, nie ma w niej  takich  szczegółów, o których  powiedzą  
dyrektorzy  poszczególnych  wydziałów.  
 

Aleksandra  Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca  Komisji 
Ja poproszę  o przesłanie takiej prezentacji.   
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Czy są pytania  do  pani  dyrektor w zakresie  ogólnego  wykonania budŜetu? JeŜeli nie ma, 
to przystępujemy  do omawiania poszczególnych  wydziałów.  

 
Biuro Rady Miasta Gdańska 

 
Piotr Spyra  - Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
BudŜet Biura w 2012r. wykonano  na poziomo 95,4%. Plan zakładał  wydatki  w  wysokości 
1.844.840 zł, wykonanie to  kwota 1.760.389 zł. Największy wpływ na wysokość wydatków 
to pozycja pn. diety radnych miasta – wykonanie 94% : zaplanowano kwotę 1.115 tys. zł, a   
wydano 1.053 tys. zł. Niewykonanie związane  jest  z nieobecnościami radnych na sesjach i 
posiedzeniach komisji. Dziękuje, jeśli są pytania to bardzo proszę.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
W budŜecie Biura  były zaplanowane środki na  ekspertyzy – jak  w tym zakresie wygląda  
realizacja budŜetu? 
 

Piotr Spyra  - Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Zaplanowane na ten cel były 2 tysiące  złotych, Ŝadnych  ekspertyz nie przeprowadzono. 
Korzystamy z duŜej pomocy naszego mecenasa Bodakowskiego, który równieŜ słuŜy  
Państwu  dobrą poradą  i  duŜą wiedzą.  
 

Aleksandra  Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca  Komisji 
Chciałam jeszcze zapytać  panią  dyrektor Ostaszewską o deficyt budŜetowy. Inna  jest 
kwota  deficytu  uchwalonego na początek  roku a  inna  wykazywana  na koniec  roku jako 
deficyt planowany.  
 

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału  Finansowego 
RóŜnica  pomiędzy planowanym deficytem uchwalonym, a  tym planowanym po  zmianach  
wynika z tego, Ŝe na początku  roku  odtwarzaliśmy  wydatki nie zrealizowane  w roku  
2011, wprowadzając je  do budŜetu  2012r.  a  źródłem  finansowania były  wolne  środki. 
Wolne  środki są przychodem i dlatego zawsze  mamy  deficyt na poziomie uchwalonym  a 
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po zmianach i zawsze  jest  róŜnica. Deficyt wykonany  to jest ten, który  faktycznie  został  
zrealizowany i zamknął  się kwotą 36 mln zł. A na to ma wpływ  to, Ŝe planowane  dochody 
zostały zrealizowane w 2012r. poniŜej planu, ale takŜe poniŜej planu zostały  zrealizowane  
wydatki. Wydatki były zaplanowane  na kwotę  3.123 mln zł a  zrealizowane na kwotę 
2.970 mln zł.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Czy są jeszcze pytania  do Dyrektora  Spyry? Nie widzę. To dziękuje i przechodzimy  do 
kolejnego  Wydziału - Kancelaria Prezydenta. 
 

Kancelaria Prezydenta  
 

Helena Chmielowiec – Dyrektor Kancelarii Prezydenta omawiając  wykonanie budŜetu 
Kancelarii Prezydenta powiedziała  między innymi: 
BudŜet  Kancelarii Prezydenta  na  2012r. wynosił 2.659.990 zł i wykonany został w 94,24%, 
co stanowiło kwotę 2.500 tys. zł. Kancelaria realizuje takie zadania  jak aktywizacja i 
informowanie  społeczności lokalnej oraz budowanie  toŜsamości Gdańszczan, na  co 
przeznaczono prawie  67% budŜetu, co stanowi ok. 1.600 tys. zł  a na  współpracę 
międzynarodową Gdańska przeznaczono 33 % w  budŜecie, co daje kwotę 831 tys. zł.   
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Ile mamy miast partnerskich? 
 

Maciej Buczkowski – p.o. Zastępcy Dyrektora Kancelarii Prezydent, Kierownik  Referatu 
Spraw Zagranicznych 
Współpracę  dzielimy na miasta  partnerskie  i miasta  zaprzyjaźnione. Stosujemy  równieŜ   
róŜne formy zaprzyjaźniania się i finalizowania tej współpracy. Jeśli chodzi o miasta  
partnerskie  to jest  ich  ok. 14, bo niektóre  miasta nie potwierdzają  tej współpracy. 
Natomiast jest 20 miast z zaprzyjaźnionych, z którymi łączą nas np.  listy intencyjne  o 
współpracy.  
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
A jeŜeli mielibyśmy mówić o miastach, gdzie jest  realna  współpraca  wynikająca  z wizyt i 
rewizyt, wymiana  doświadczeń przy projektach unijnych czy innych - to ile  ich  jest?  
 

Maciej Buczkowski – p.o. Zastępcy Dyrektora Kancelarii Prezydent, Kierownik  Referatu 
Spraw Zagranicznych 
Takich  aktywnych  partnerów, z którymi współpracujemy  jest ok. dziesięciu. Na taką  
realną, wymierną współpracę  to najlepszym przykładem w tej chwili jest współpraca z 
miastami rosyjskimi, z którymi  z inicjatywy  MSZ realizujemy projekt przekazywania 
informacji o tym, jak przygotowaliśmy  EURO. Rosjanie przygotowują się  do  
organizowania Mistrzostw Świata w Piłce  NoŜnej w  2018r. Współpracujemy z Omskiem, 
ale  głównie St. Petersburgiem, Kaliningradem i pracujemy nad tym, jak  wykorzystać 
nasze doświadczenia w szerokim zakresie tematycznym, zarówno w kwestiach 
inwestycyjnych  jak i kwestiach przygotowania sztabu ludzi zaangaŜowanych do organizacji 
takiej imprezy. Myślę, Ŝe będzie to w najbliŜszym czasie taki priorytetowy przykład 
współpracy.  
Za dwa dni rozpoczynają się Gdańskie Targi Turystyczne. Z naszej inicjatywy Rosja stała  
się państwem partnerskim i to jest związane z  tym - o czym na pewno Państwo  czytaliście 
w prasie – a mianowicie  duŜą  obecnością  Rosjan na terenie naszego  województwa i kilku  
województw sąsiednich. Jest bardzo duŜe, wzmoŜone  zainteresowanie naszą ofertą 
handlową jak i ofertą  turystyczną. Zaprosiliśmy nasze miasta partnerskie oraz zrzeszone w 
związku Nowej Hanzy łącznie 14  miast – przyjeŜdŜają reprezentanci  czterech miast.  
Jeśli chodzi o Rosjan, to moim zdaniem jest  duŜy odsetek  sukcesu, poniewaŜ jest  to 
niekiedy partner, który nie do końca  wywiązuje się ze swoich zobowiązań. Wydaje mi się, 
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Ŝe udało nam się  doprowadzić do dość duŜej  reprezentacji tych miast  rosyjskich i Ŝe jest 
to przykład  tego co robimy.  
 

Aleksandra  Dulkiewicz – wiceprzewodniczący Komisji 
„Nie do końca  wywiązuje się ze swoich zobowiązań”  -  konkretne miasto  czy generalnie 
podmiot. 
 

Maciej Buczkowski – p.o. Zastępcy Dyrektora Kancelarii Prezydent, Kierownik  Referatu 
Spraw Zagranicznych 
Generalnie jest problem. Mamy taką sytuacje, Ŝe wszystko jest potwierdzone, temat 
zamknięty, czekamy na  jego finalizację i w ostatnich godzinach  przychodzi informacja o 
zmianie. Generalnie jesteśmy przyzwyczajeni do tego, Ŝe  na pewno nie przyjedzie  taki 
skład, jaki został  zapowiedziany. RównieŜ część miast rezygnuje  równieŜ w  ostatniej  
chwili z przyjazdu. Nie wiem z czego to wynika, ale bardzo swobodnie traktują  
podejmowane zobowiązania. To oczywiście nie powinno zniechęcać  nas  do realizowania  
jakiś przedsięwzięć, natomiast jeŜeli chcemy doprowadzić  do przyjazdu  grupy  rosyjskiej, 
to  ofertę musimy kierować  moŜliwie szeroko i wtedy jest  szansa, Ŝe  w kilku   procentach 
zostanie zrealizowana.  
 

Aleksandra  Dulkiewicz – wiceprzewodniczący Komisji 
A współpraca  z innymi miastami jak wygląda?  
 

Maciej Buczkowski – p.o. Zastępcy Dyrektora Kancelarii Prezydent, Kierownik  Referatu 
Spraw Zagranicznych 
Moim skromnym zdaniem współpraca partnerska jest  formą współpracy, która  odchodzi  
do przeszłości. Wydaje mi się, Ŝe bardziej realnym, wymiernym sposobem jest 
realizowanie konkretnego przedsięwzięcia. Np. Marsylia w tym roku jest stolicą kulturalną 
Europy, jest naszym miastem partnerskim więc wykorzystujemy kaŜdy pretekst, Ŝeby 
zaistnieć podczas organizowanych przez nich wydarzeń.  Wydaje mi się, Ŝe partnerstwo 
powinno być  w ten sposób  wykorzystywane. Tak jak powiedział  przewodniczący, jeŜeli  
są jakieś projekty  unijne to szukamy partnera i oczywiście o wiele łatwiej jest zwrócić się 
do miasta partnerskiego,  bo jest juŜ  jakaś forma nawiązanej współpracy, są osoby 
kontaktowe i wiadomo z kim rozmawiać,  jest  to pewnego rodzaju ułatwienie.  
Nie moŜliwe  jest eksploatowanie  wszystkich  tych kontaktów, które  mamy. To jest 
nierealne. Jest ich za  duŜo, podpisywane  w róŜnym okresie  czasu. My je weryfikujemy i 
mamy listę   partnerów najwaŜniejszych, na których moŜemy liczyć i takich, z którymi my 
będziemy realizowali przedsięwzięcia.  
 

Helena Chmielowiec – Dyrektor Kancelarii Prezydenta 
Są  miasta, gdzie  rozszerzamy  współpracę, czego przykładem było ostatnie porozumienie 
podpisywane przez Przewodniczącego Rady Miasta z Przewodniczącym  Kaliningradu. Mamy  
teŜ dobry przykład z Wilnem, gdzie juŜ po raz  dziesiąty w Gdańsku  będzie  odbywał się 
jarmark wileński, a my po raz  drugi  wystąpimy  w Wilnie.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Pani Dyrektor, a  kiedy  to porozumienie  z Kaliningradem  trafi  do naszej Komisji  do 
opiniowania? 
 

Helena Chmielowiec – Dyrektor Kancelarii Prezydenta 
To  chyba  bardziej pytanie  do Dyrektora  Biura Rady Miasta Gdańska. 
 

Piotr Spyra  - Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Do Przewodniczącego Rady, który jest  członkiem tej Komisji. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Wystąpimy o to porozumienie.  
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Piotr Spyra  - Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Rozumiem, Ŝe  porozumienie  to  przekazać  oficjalnie  Komisji. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
śebyśmy mogli  wypełnić    zadania  Komisji, to jeśli  przewodniczący  chciałby nam 
przesłać  to porozumienie, to bardzo proszę.  
Jeśli nie ma więcej  pytań  do  tego tematu to przechodzimy  do omówienia  wykonania 
budŜetu Wydziału Kadr i Organizacji.   
 

Wydział  Kadr i Organizacji 
 

Wykonanie budŜetu  Wydziału Kadr i Organizacji za rok 2012  omówiła  pani Alicja 
Bielińska-Łoza - Dyrektor Wydziału. Powiedziała  między innymi, Ŝe: 
BudŜet Wydziału Kadr i Organizacji w  roku 2012 realizował zarówno dochody  jak i 
wydatki.  
Wykonane w 111,96 % dochody   w kwocie  4.412.090 zł objęły:  
• dotację na wynagrodzenia pracowników wykonujących zadania zlecone gminy i 

powiatu w wysokości 3.637.000 zł, 
• wpływy w wysokości 775.090 zł z tytułu: 

� czynszów i opłat eksploatacyjnych związanych z wynajmem pomieszczeń urzędu 
� prywatnych rozmów telefonicznych pracowników, 
� kar umownych wynikających z nieterminowej lub wadliwej realizacji umów (usługi, 
     dostawy), 
� sprzedaŜy składników majątkowych (2 samochodów), 
� partycypacja innych podmiotów w kosztach remontów. 

 

Wykonane w 97,90 % wydatki za 2012 r. w kwocie 83.677.122 zł objęły: 
• wydatki na wynagrodzenia pracowników wraz z pochodnymi w wysokości 71.970.772 zł  

(w tym własne 68.333.772 zł oraz zlecone 3.637.000 zł), 
• wydatki rzeczowe w wysokości 11.706.350 zł, 
• wydatki związane z funkcjonowaniem jednostek pomocniczych, obsługą uroczystości  
     ślubnych, ubezpieczenie OC i majątkowe w ramach CITY POLISA  - 664.915 zł 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Dziękuję, czy ktoś z Państwa ma  pytania  do pani Dyrektor? 
 

Komisja  po luźnej  krótkiej  dyskusji  nie wniosła   uwag  do  przedstawionego  wykonania 
budŜetu Wydziału  Kadr i Organizacji.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Przechodzimy do omówienia wykonania budŜetu kolejnego wydziału: Wydziału 
Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego.  
 

Wydział  Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. 
 

Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego 
powiedział między innymi: 
W budŜecie zadaniowym funkcja nazywa się zapewnienie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego w mieście.  
W roku 2012 z zadań własnych i zleconych – zlecone dotyczą głównie PSP 20 mln zł-  
wydaliśmy 41 mln zł. Wykonanie jest na poziomie 99,2%  planu. 
Dochody  Wydziału  to  kwota 1.100 tys. zł na co złoŜyło się wynajmowanie schronów: U7 
pod Placem Dominikańskim i na ul. Olejarnej tworzy się schron stojący na zewnątrz, gdzie 
kończy się juŜ proces budowy przepięknego klubu studenckiego w środku, na czterech 
piętrach. 
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Z utylizacji odholowanych  pojazdów  uzyskano dochód w wysokości 240 tys. zł. 
Inwestycje realizowane to monitoring, budowa miejskiego centrum, zakupy sprzętu 
łączności, zakupy dla OSP, zakupy dla straŜy poŜarnej, zakupu samochodu do zapór 
mobilnych przeciwpowodziowych, samochodów  dla straŜy miejskiej.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Czy są pytania do pana Dyrektora? 
 

Przemysław Ryś – członek Komisji 
Czy  planuje się  gdzieś  nowy monitoring? 
 

Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego 
Tak. Uzyskałem w inwestycjach  1,1 mln zł. Robimy śabiankę, jest  to waŜny, odłoŜony 
temat – potrzebny jest nam element monitoringu na kładce nad Drogą Zieloną do 
monitorowania przepływu ludzi. Będą uzupełnienia w Oliwie, będzie zmieniany kabel 
miedziany na światłowód. Robimy dodatkowo około 40 kamer w mieście, uzupełniając  
róŜne miejsca. 
Chcę tutaj dodać, Ŝe zostałem trochę „ugotowany” z monitoringiem. Powstał nowy temat: 
parkingi rowerowe. Będzie ich czterdzieści i wszystkie będą monitorowane. Na to są 
pieniądze unijne, tylko, Ŝe ja takich pieniędzy nie otrzymuję do obsługi i utrzymania. 
Wszystkie tunele, które powstały wzdłuŜ ulicy Słowackiego, ulicy Elbląskiej w skrzyŜowaniu 
z mostem wantowym - tunele i rozjazdy  są monitorowane. Klosze trzeba myć, parametry 
elektryczne trzeba mierzyć, ale ja na to pieniędzy nie dostaję.  Np. parkingi rowerowe: 
piękne Stogi, gdzie przy parkingu jest kamera, ja muszę zrobić łącze internetowe i przez 
cały rok dać obraz z plaŜy do komisariatu na Stogach, a tam nie ma ani jednego  roweru, 
ani jednego człowieka, a ja za to płacę. Więc gdzie jest ta granica  zdrowego  rozsądku. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Często jednostki pomocnicze  zwracają się równieŜ do mnie z takim  zapytaniem odnośnie  
monitoringu. Oni mają duŜe poczucie  misji zamontowania wszędzie kamer i zastanawiam 
się czy by nie moŜna było przygotować zapytania w tej sprawie – takie zapytanie  
dokładnie  sprecyzowałbym. Zwłaszcza na początku roku, kiedy jednostki mają  do wydania 
środki, to kaŜdy chciałby  budować monitoring. 
 

Tadeusz Bukontt – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego 
Jeździmy na spotkania rad  dzielnic i tam, gdzie jest uzasadnione policyjnie to przyłączamy 
kamery  do monitoringu, ale  zaleŜy jaki jest koszt - efekt. Czasami jest duŜy koszt a  mały  
efekt  takiej kamery.  
Osiedle Pana Tadeusza  robi  sobie monitoring  razem z Radą Osiedla, ale  oni sami  pilnują 
tych kamer i obserwują obrazy kamer. Skończyło się tam  niszczenie samochodów, 
wywracanie śmietników itd. Takie rozwiązania popieramy, powiemy nawet jak to zrobić. W 
wieŜowcach wspólnoty mieszkaniowe teŜ  robią monitoring – kamera przed  blokiem i na 
klatce schodowej – obraz  kamer wpuszczają w kanał telewizji kablowej. Takie rzeczy jak 
najbardziej tak, ale  odmawiamy  radom dzielnic przyłączenia wszystkiego do komisariatu. 
Są  sygnały, Ŝe kamery  są niesprawne. Przy ilości 200  kamer obrotowych  w mieście i ileś 
kamer w tunelach, to przy ciągłych inwestycjach w mieście coś tam zawsze się uszkodzi.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Dziękuję, czy ktoś z Państwa ma  pytania  do pana Dyrektora?  Nie widzę, przystępujemy  
do omówienia  wykonania budŜetu StraŜy Miejskiej. 
 

StraŜ Miejska w Gdańsku 
 

Patryk Punsewicz  - Główny Księgowy StraŜy Miejskiej w Gdańsku powiedział między 
innymi: 
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BudŜet StraŜy Miejskiej  w Gdańsku za rok 2012: plan wydatków  na poziomie 18.577.563zł, 
wykonanie na kwotę 18.569.854 zł co stanowi  99% wykonania wydatków.  
Główne  wydatki StraŜy Miejskiej to wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń i kształtują 
się na poziomie 14 mln zł. Dalej to składki na PFRON, usługi  remontowe głównie  pojazdów 
i inne, składki na ubezpieczenie pojazdów, zakładowy fundusz  świadczeń  socjalnych,  itd. 
Wydatki inwestycyjne  to zakup siedmiu samochodów – 800 tys. zł i jednego serwera – 40 
tys. zł.  
Dochody planowane były na poziomie 2.277.380 zł, zrealizowano 1.535.839 zł, co stanowi 
67 % planu. Głównie  to dochody z mandatów  karnych 1.452 tys. zł, ze sprzedaŜy majątku 
własnego: sprzedaŜ  samochodów  36.380zł. Są wpływy z  opłaty komunikacyjnej tj. z 
dystrybucji kart  parkingowych dla osób niepełnosprawnych na poziomie 37.825 zł.  
JeŜeli chodzi o wydatki  to  udało nam się  w ubiegłym roku pozyskać dofinansowanie z PZU 
na kwotę 40 tys. zł. Za środki te  zakupiony został specjalny moduł GPS do pozycjonowania 
patroli w terenie plus 10 tys. zł na akcje profilaktyczne: bezpiecznie na rowerze  oraz  
olimpiada wiedzy o bezpieczeństwie. TakŜe udało się nam pozyskać z Urzędu 
Wojewódzkiego 11.700 zł na olimpiadę -  zakupienie nagród dla uczestników. Rady Dzielnic  
zakupiły ze swoich środków  aparaty fotograficzne  dla referatów w tych  Radach Dzielnic. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Jeśli są pytania  to bardzo proszę.  
 

Kazimierz Koralewski -  członek Komisji 
Ilu funkcjonariuszy  jest obecnie  w StraŜy . 
 

Patryk Punsewicz  - Główny Księgowy StraŜy Miejskiej w Gdańsku 
Jeśli chodzi o stan etatowy  to jest  314,5 etatu  i obecnie  uzupełniamy  kadrę do tej 
liczby. Obecnie mamy ok. 20  wakatów.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Jeśli nie ma uwag i  pytań,   to wyczerpaliśmy   temat i  powinniśmy  przystąpić  do 
opiniowania  wykonania budŜetu za  rok 2012  w zakresie  działania Komisji. 
Kto  z Państwa Radnych jest  za pozytywnym zaopiniowaniem   wykonania budŜetu  za  rok  
2013,wyŜej omówionego, tj. w zakresie  działania Komisji. ?  
• Za pozytywnym zaopiniowanie oddano  5 głosów, przy  0 przeciwnych i 1 głosie  

wstrzymującym się. Opinia Nr 33-6/81-12/13. 
 

PUNKT  3 

Sprawy bieŜące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 Wyjazd  do Rygi: 

Przewodniczący  Komisji zwrócił  się  do przedstawicieli StraŜy Miejskiej  z pytaniem – 
mają Panowie jakąś wiedzę na temat planowanego wyjazdu Komisji do Rygi? 

Czesław Dwojak – StraŜ Miejska  w  Gdańsku  
Komisja na poprzednim posiedzeniu  wyraziła  chęć  wyjazdu  w lipcu  do Rygi. Po 
pierwszych kontaktach z przedstawicielem  z Rygi dowiedzieliśmy  się, Ŝe  będzie  to 
krótko po wyborach samorządowych  a po  drugie  jest to sezon urlopowy i moŜe nie być  z 
kim rozmawiać. Zasugerowano mi  miesiące  jesienne – listopad. W tej  sprawie mam juŜ 
przygotowane pismo do mera Rygi o przyjęcie  Komisji, jako wyjazd  studyjny.  
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Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Mnie termin późniejszy  odpowiada i listopad moŜe  być najbardziej racjonalny. Czy 
wszyscy Państwo Radni  deklarujecie  wolę wyjazdu?  
 

Aleksandra  Dulkiewicz   - wiceprzewodnicząca  Komisji 
Pomysł jest  dobry, ale   Ŝycie  zweryfikuje. Dwa trzy  dni  wygospodaruję.  
 

Jarosław Gorecki  - członek Komisji 
To zaleŜy od terminu. Jeśli będzie dogodny   do tak.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
JeŜeli  byśmy podejmowali taki  wyjazd, to czy Komisja będzie  reprezentowana i na jakim 
poziomie. śeby nie było tak, Ŝe  pojedzie  jedna  osoba. 
Pobyt  tam  to jeden -  dwa dni  plus przejazdy. 
 

Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Na  długi  wyjazd  nie piszę  się. Trzy dni  to dla mnie długo.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Rozumiem, Ŝe generalnie większość osób jest raczej na tak. Skontaktuję  się z 
Komendantem Leszkiem Walczakiem na temat ustalenia terminu. Rozumiem, Ŝe  
pojechalibyśmy najdalej  do 10 listopada br.  
 

Czesław Dwojak – StraŜ Miejska  w  Gdańsku  
List do mera  Rygi  będzie przedstawiony panu Przewodniczącemu  do podpisania. Podpisze 
go równieŜ Komendant SM L.Walczak jako przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 
Lokalnego…   
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Dziękuje bardzo.  
 

MłodzieŜowa Rada Miasta Gdańska 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
W statucie  MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska  jest pewien zapis, który  jest  nieścisły, ale 
wpływa na funkcjonowanie Rady. Zapis ten  mówi, Ŝe  mandat  radnego MłodzieŜowej Rady  
upływa z chwilą ukończenia szkoły, a maturzyści de  facto  kończą  szkołę w  kwietniu. Jest  
taki  problem, Ŝe nagle  dziewięć osób przestaje być  radnymi z chwilą ukończenia szkoły. 
Zastanawialiśmy sie z przedstawicielami Rady MłodzieŜowej, aby ten zapis  przedłuŜyć  np. 
do daty waŜności legitymacji szkolnej albo na  inny zapis. Natomiast nasuwają się tutaj 
zaraz wątpliwości, poniewaŜ niezdefiniowana  jest kwestia ucznia szkoły 
ponadgimnazjalnej i to byłoby  sprzeczne z innymi zapisami.  
Druga  rzecz  to taka, Ŝe statut  został  ogłoszony w Dzienniku Urzędowym Województwa  
Pomorskiego i zmiany  w nim równieŜ  powinny być  ogłoszone  w Dzienniku Urzędowym 
Województwa.  
Na ogłoszenie uchwały w Dzienniku Urzędowym czeka  się ok. miesiąca  plus  dwa  tygodnie 
na wejście w Ŝycie  uchwały,  to byłaby juŜ połowa  czerwca. A gra byłaby warta  świeczki, 
gdyby uchwała taka weszła w Ŝycie  od razu. Więc niestety musieliśmy z tego zrezygnować.  
Niemniej rzecz  jest  do wyjaśnienia z tego względu,  Ŝeby nie wracać juŜ  za rok  czy dwa  
do tego samego problemu. Koledzy dali dobry przykład na to,  jak MłodzieŜowa Rada moŜe  
funkcjonować i inni pójdą waszym śladem.  
 

Michał Orfin – przewodniczący MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska 
Chcielibyśmy, aby Państwo przychylili się do zmian, które  proponujemy, po to aby uniknąć  
tych problemów w przyszłej kadencji. Problem nie pojawia  się w pierwszym roku 
kadencji, kiedy ten skład moŜemy  sobie uzupełnić wyborami dodatkowymi, ale w  drugim 
roku  kadencji, kiedy  znacznie  przybywa  maturzystów. Sytuacja ta komplikuje Ŝycie nam 
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MłodzieŜowej Radzie, Wydziałowi Edukacji, który musi  te  ewentualne dodatkowe wybory 
przeprowadzać, co w zasadzie nie ma sensu, bo  są one  tylko  na dwie albo nawet jedną 
sesję.    
 

Jarosław Gorecki -  członek Komisji 
Warto  się  przyglądać, jaka będzie frekwencja. Jeśli się okaŜe, Ŝe maturzyści  kończą  
szkołę i nie mają  specjalnie ochoty  brać udziału  w sesjach, to nie ma sensu w ogóle  tego 
zmieniać.  
 

Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 
Tutaj chodzi o względy  formalne. A jak wygląda obecnie  frekwencja na sesjach?   
 

Michał Orfin – przewodniczący MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska 
Bywa  róŜnie, ale  quorum zawsze jest.  
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Czy po dwuletnim doświadczeniu naleŜałoby jeszcze coś zmienić w statucie Rady 
MłodzieŜowej? 
 
Michał Orfin – przewodniczący MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska 
Pierwsza zasadnicza kwestia to budŜet MłodzieŜowej Rady, który jest problemem od 
samego początku. Chodzi o  przyznanie  jakichkolwiek środków, który  byłyby 
zabezpieczone i  zapisane  w naszym statucie. Na początku tego roku  były z naszej strony  
propozycje wprowadzenia  zapisu  o budŜecie mówiącego, aby taki budŜet  był  wydzielony 
w budŜecie  Biura Rady Miasta, ale jak do tej pory nie ma Ŝadnego  odzewu  w tej sprawie. 
Problem  jest tego  typu, Ŝe  kaŜda  akcją, jaką chcemy przeprowadzić i potrzebujemy np. 
500 złotych  to nie moŜemy nic  zrobić.  Jesteśmy na łasce Wydziału  Edukacji, który 
pomaga nam jak moŜe, ale ma teŜ ograniczone  środki i na kaŜdą naszą  prośbę o pieniądze  
nie moŜemy  uzyskać pozytywnej odpowiedzi.  
Kolejne zmiany, jakie moglibyśmy zaproponować to zmiana ordynacji wyborczej, która  tez  
trochę kuleje.  Pojawia się sytuacja, Ŝe do okręgu przyjeŜdŜają elektorzy ze szkół i np. 
trzech z jednej szkoły i głosują na jednego kandydata niezaleŜnie kim on jest i co sobą 
reprezentuje. Tak naprawdę trzy  głosy  wystarczą, aby zostać radnym. CięŜko znaleźć 
alternatywę  dla  sposobu wybierania i my  na razie nie mamy  konkretnego  pomysłu na to. 
Jest to na pewno kwestia  do rozwaŜenia jak  to zrobić, aby wybrani zostali  ci radni, 
którzy faktycznie powinni się tam znaleźć. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Czy obserwuje się w MłodzieŜowej Radzie jakieś  sympatie, antypatie polityczne. Czy  jest 
jakaś  grupa  np. związana  z  daną partia, organizacją czy raczej  działacie niezaleŜnie. 
 

Michał Orfin – przewodniczący MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska 
W duŜej mierze  niezaleŜnie.  
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Nad kwestią budŜetu zastanawialiśmy  się i jest jakiś tam problem stricte przypisania do  
MłodzieŜowej Rady. UwaŜam, Ŝe tak naprawdę nie trzeba zmieniać  statutu, wystarczy 
mieć trochę więcej dobrej woli na tej zasadzie, Ŝe jeŜeli się powołało tą  MłodzieŜową 
Radę  to nie widzę powodu, Ŝeby to parę  złotych  dla niej nie mogło być w budŜecie Biura 
Rady  czy Wydziale Edukacji, który jest waszym merytorycznym wsparciem.  
 

Michał Orfin – przewodniczący MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska 
My nie mówimy i  wielkich  kwotach. Jak chcemy otrzymać  kwotę  rzędu 500-600 złotych  
na jakieś nagrody, czy wyjazd.  
W naszym statucie jest zapis, który mówi, Ŝe  Prezydent zapewnia obsługę administracyjną 
za pośrednictwem Biura Rady Miasta Gdańska.  MłodzieŜowa  Rada  w Łodzi ma równieŜ 
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taki zapis i jest  zupełnie inaczej interpretowany przez tamtejsze Biuro Rady -  oni  te 
pieniądze na  obsługę  merytoryczną,  na wyjazdy, na pokrycia nieduŜych  kosztów 
znajdują. Z kolei dyrektor Spyra nie widzi podstawy prawnej do przekazywania pieniędzy. 
My tego juŜ nie zmienimy, chyba Ŝe decyzja radców prawnych byłaby inna w  
interpretowaniu  tego przepisu, ale pan dyrektor Spyra  tak  go nie interpretuje.    
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
W Łodzi  MłodzieŜowa Rada  trochę dłuŜej  funkcjonuje i my  się na razie uczymy 
wzajemnej współpracy. 
 

Michał Orfin – przewodniczący MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska 
Nie naciskamy aŜ tak bardzo, bo jak potrzebujemy  pieniądze, to zawsze, ktoś  w Urzędzie 
nam je  da.   
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Pewnie przed końcem Waszej kadencji się juŜ nie zobaczymy, chciałbym pogratulować  
całej Radzie. Byliśmy Komisją, która  przygotowała  ten statut, starała  się, Ŝeby to 
funkcjonowało. Staraliśmy  się nie  ingerować itd., dając  swobodę Wam  rozmawiania 
między sobą, rozwiązywania spraw. Gratuluję, bo zrobiliście kawał dobrej roboty, 
zapoczątkowaliście   współpracę  z MłodzieŜową Rada  Sopotu.  
 

Michał Orfin – przewodniczący MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska 
Zapraszamy Państwa  na naszą  ostatnią sesję.  
--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
1. Wpłynęło do Komisji pismo  - wniosek  o  wydanie opinii lokalizacyjnej. Zanim  

zajmiemy się tym tematem  to wystąpimy  o opinię do Prezydenta. Nie chciałbym 
ograniczać tego, ale juŜ trochę  opinii  lokalizacyjnych wydaliśmy  dla kasyn a tak 
naprawdę tych moŜliwości koncesyjnych nie ma. Nad tym będziemy później  
dyskutować. Lokalizacja dotyczy ulicy Grunwaldzkiej 105.  
Decyzja Komisji:  Komisja   poczeka na  opinię-  stanowisko Prezydenta ( projekt  
uchwały w  sprawie). 

2. Wpłynęło – do wiadomości Komisji  pismo dot. przejścia dla pieszych przy ul.Hallera 
(e-mail) –Decyzja Komisji a/a. 
 

3. Kwestia zmian w statucie  jednostek pomocniczych – proponuję, aby Komisja  w tej 
materii, po konsultacji z panem Dyrektorem Spyrą i radcą prawnym  wystąpiła o 
opinię do Wydziału  Edukacji, który jest merytorycznie z tym związany. Jest  to jakiś  
tam problem z jednej strony, a z drugiej strony  czy kadencja  MłodzieŜowej Rady  
skończy się  w kwietniu  czy w czerwcu - pewnie w jakimś stopniu jest  to znaczenie  
duŜe, natomiast na przyszłość  kaŜdy będzie miał świadomość, Ŝe  kadencja jest o dwa  
miesiące krótsza.  

Z mojej strony  to tyle. Jeśli  ktoś  z Państwa  ma  jakieś  sprawy bieŜące, wolne wnioski  
to bardzo proszę.  
 

Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji  
Czy wiecie  Państwo  co dzieje się w Sobieszewie. Prawie połowa  radnych   osiedlowych 
zrezygnowała  z pełnienia swoich  funkcji.  

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Na temat ten chciałem z Państwem porozmawiać, ale nie koniecznie  na temat Sobieszewa  
bo tam akurat oficjalnie  mówi się, Ŝe jest  to jakaś  decyzja osobista i na pewno jest tam 
jakiś problem. Jest natomiast inna rzecz. Pracowaliśmy nad statutami jednostek 
pomocniczych, w  marcu przesłałem wypracowaną propozycje projektu  statutu  do Urzędu  
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celem zaopiniowania ostatecznego. Projekt ten jest w miarę przedyskutowany z 
przedstawicielami jednostek pomocniczych. Cały czas współpracowałem z mecenasem 
Bodakowskim.  
Aby projekt  statutu jednostek pomocniczych trafił  na majową sesję, to  musi on być  21  
dni wcześniej skierowany do przewodniczącego Rady. Jeśli na dniach otrzymałbym 
odpowiedź z Urzędu to zwołałbym nadzwyczajne posiedzenie Komisji poświecone  
wyłącznie statutowi. 
Czy ktoś ma jeszcze jakieś  sprawy  do omówienia?  Nie widzę. W związku   tym zamykam  
posiedzenie.  
 
Posiedzenie zakończono  - godz. 18,00. 

 
                                                                          Przewodniczący Komisji 
                                                                     Samorządu i Ładu Publicznego  
 
                                                                          Marcin Skwierawski 
 
Protokół sporządziła: 
 
Bogusława Pieklik 
Biuro Rady Miasta Gdańska  
 

 


